
ZASEDÁNÍ SOCIÁLNÍ KOMISE AS FSV UK
Datum: 4.1.2024, 11:30
Hybridní forma zasedání: Hollar H012, online prostřednictvím platformy Google Meet
Přítomní členové Sociální komise AS FSV UK: Barbora Součková, Michaela Němcová, Veronika
Macková, Jan Hlaváč, Jan Volenec, Barbora Procházková

Nepřítomní: Eva Hejzlarová (omluvena), ombudsmanka IES Gabriela Bošňáková (omluvena),
ombudsmanka ISS Martina Fortnerová (omluvena)

Hosté: Zuzana Jarolímková (ombudsmanka IKSŽ), Aleš Michal (ombudsman IPS), Alexandra
Nosková (ombudsmanka IMS)
____________________________________

1. Program zasedání

Předsedkyně SK AS FSV UK Barbora Procházková přivítala všechny členy a členky a představila
program zasedání.

2. Harmonogram a vyhlášení voleb pro institut studentských ombudsmanů

Barbora Procházková představila členům a členkám SK harmonogram pro nadcházející volby pro
institut studentských ombudsmanů v následující podobě:

22. ledna 2024 Zahájení propagace + výzva pro potenciální zájemce
29. ledna 2024 Deadline stanovení volebních komisí na institutech
1. - 26. února 2024 Přihlašovací období pro zájemce na pozici
4. - 5. března 2024 Volby studentských ombudsmanů
8. března 2024 Nejzazší termín vyhlášení výsledků voleb
13. nebo 14. března 2024 První schůze s novými ombudsmany

Přesný čas voleb bude od 4.3. 9:00 do 5.3. 15:00.

Usnesení č.1: SK AS FSV UK tímto schvaluje harmonogram pro nadcházející volby pro institut
studentských ombudsmanů.

Proti: 0
Zdržel/a se: 0
Pro: 6 (Součková, Němcová, Macková, Volenec, Procházková, Hlaváč)

Usnesení č.2: SK AS FSV UK vyhlašuje volby studentských ombudsmanů na nadcházející
funkční období 2024/2025, které proběhnou ve dnech 4. a 5. března 2023.

Proti: 0
Zdržel/a se: 0
Pro: 6 (Součková, Němcová, Macková, Volenec, Procházková, Hlaváč)

SK se v souvislosti s vyhlášením termínu a času voleb dohodla na úpravě dokumentu studentských
ombudsmanů (Řád studentských ombudsmanů). V současné podobě dokumentu je specifikováno, že



volby mají probíhat ve dvou po sobě následujících pracovních dnech, a to od 8:00 prvního dne do
20:00 druhého dne. Z důvodu nutnosti koordinace online voleb tajemníkem fakulty a vzhledem k
historii, kdy se v minulých letech hlasovalo převážně v prvních hodinách prvního dne voleb, dojde k
odstranění konkrétních časových rámců pro průběh voleb. Ty budou nahrazeny stanovením
minimálního počtu hodin pro hlasování. Podrobnější diskuse a finalizace změn proběhne na dalším
zasedání SK začátkem února. Finální změny následně předložíme na plénu AS FSV UK 6.2.2024.

Barbora Procházková uvedla, že se domluvila se studentskými spolky na informační schůzce k
volbám na 9.1.2024.

Barbora Součková v souvislosti s volbami uvedla, že je důležité rozšiřovat povědomí o institutu
studentských ombudsmanů i mezi doktorandy, což by mohlo pomoci zvýšit zájem doktorandů o pozici
studentských ombudsmanů. Ombudsmani IKSŽ a IPS mohou propagovat volby skrze CDS na svých
institutech.

Barbora Procházková otevřela téma propagace voleb. Bylo domluveno, že propagace bude probíhat
jak na fakultní úrovni (fakultní web, sociální sítě), tak i prostřednictvím studentských spolků.
Propagace bude v českém i anglickém jazyce. Propagační text bude vytvořen na základě minulých
textů k volbám a následně bude sdílen se spolky a PR fakulty.

Veronika Macková připomněla, že u každé volební komise musí být dozor. Komise se domluvila, že
na příštím zasedání dojde ke zvolení dozorujících v jednotlivých volebních komisích z řad členů SK.

Barbora Součková sdílela svou zkušenost z minulých voleb studentských ombudsmanů. Specificky
referovala o vyhlášení výsledků na web, závěrečné zprávě od spolků a následném předání na PR
oddělení a vytvoření tabulky s výsledky voleb v čj a aj. Současně se vyjádřila k prvnímu setkání
nových ombudsmanů, kam byla v loňském období pozvána i předsedkyně AS FSV. V neposlední řadě
uvedla nutnost školení pro nové ombudsmany.

3. Koncepce fungování studentských ombudsmanů

Před zasedáním se sešli členové komise s panem děkanem Karáskem, ohledně koncepce studentských
ombudsmanů. Barbora Procházková shrnula nejdůležitější body.

Koordinátor studentských ombudsmanů
SK preferovala, aby se koordinátorem stal někdo z kolegia děkana. Pan děkan proto osloví členy
kolegia s nabídkou stát se koordinátorem studentských ombudsmanů. Koordinátor by měl mít
koordinační a koncepční roli, je však nutné si stanovit, jaká bude přesná role koordinátora a jakou roli
pak bude mít SK. Bude zde snaha zřídit pozici koordinátora co nejdříve, vzhledem k nástupu nových
ombudsmanů v půlce března.

Zakotvení institutu ombudsmana ve fakultní legislativě

SK se s panem děkanem a přednesou legislativní komise panem Stauberer dohodla, že zatím
zůstaneme ve stávajícím režimu a zakotvení do fakultní legislativy se bude odvíjet od toho, zda se
najde koordinátor/ka z řad členů kolegia. V tomto případě by bylo pravděpodobně nejjednodušší dát
příslušné osobě do popisu práce agendu koordinátora. Nicméně pan děkan probere toto téma s fakultní
právničkou a pokusí se zjistit různé alternativy zakotvení institutu studentských ombudsmanů do



fakultní legislativy. Současně bude toto téma diskutovat i s univerzitou. Je zde možnost, že zde bude
ze strany univerzity požadavek zřídit do budoucna pozici fakultního ombudsmana.

Dodatečný studentský ombudsman pro doktorandky a doktorandy
Sociální komise se shodla, že ombudsman pro doktorandy není adekvátní volbou a otevřela téma CDS a
možnosti, zda by tuto roli nemohli na jednotlivých institutech zastupovat pracovníci CDS, jelikož na
některých institutech to tak funguje a velice efektivně. Nicméně dle pana děkana má CDS administrativní
roli a ne poradní. Avšak je zde možnost propojit ombudsmany s CDS a současně by mohlo být možné
ombudsmany proškolit v oblasti doktorského studia.

Ombudsman IPS uvedl, že CDS je klíčové pro řešení problémů doktorandů. Spolupráci ombudsmanů s
CDS považuje za dobrý nápad, stejně tak i potenciální školení pro nové ombudsmany ve vztahu k řešení
problémů doktorandů. Jan Volenec uvedl, že CDS spadá pod jednotlivé ředitele institutů, což může být
problematické v případě řešení potenciálních problémů. Na základě zkušeností s CDS jednotlivých členů,
členek komise a ombudsmanů, bylo zjištěno, že CDS na každém institutu funguje velice odlišně a
poskytuje různou míru podpory. Komise se proto dohodla, že si udělá rešerši v oblasti CDS na
jednotlivých institutech a zjistí, jak CDS na fakultě funguje.

4. Zprávy od studentských ombudsmanů

Ombudsmanka IKSŽ: Zuzana Jarolímková řešila několik podnětů týkajících se odevzdávání
závěrečných prací do SIS. Studenti uváděli problém s převedením práce do PDF A a s nahráváním
částí prací zvlášť do SIS. Ombudsmanka uvedla, že toto může být stresový bod pro studenty v období
odevzdávání závěrečných prací.

Ombudsmanka IMS: Alexandra Nosková za uplynulý měsíc neřešila žádný podnět.

Ombudsman IPS: za uplynulý měsíc neřešil žádný podnět.

Ombudsmanka IES: Gabriela Bosňáková byla ze zasedání omluvena.

Ombudsmanka ISS: Matrina Fortnerová byla ze zasedání omluvena.

Ombudsman IPS uvedl, že ombudsmani obdrželi 21.12. e-mail od univerzitní ombudsmanky paní
Šámalové ohledně rekrutování studentů v prostředí UK pro aktivity, které nesouvisejí se studiem a
které se nakonec projevily jako velice rizikové. Paní ombudsmanka prosí o šíření informace
studentům fakult. Komise se shodla, že z e-mailu není úplně jasné o jaké chování se jedná. Barbora
Procházková navrhla, že paní ombudsmance napíše a zeptá se jí na podrobnější informace.

5. Vize Sociální komise pro rok 2024

Barbora Procházková otevřela téma vizí SK pro nadcházející kalendářní rok a zeptala se, zda jsou zde
témata, kterým bychom se v rámci komise mohli v tomto roce věnovat.

Barbora Procházková uvedla jako návrh téma well-beingu, které komise již dříve diskutovala. SK již
v minulosti komunikovala s pracovní skupinou pro well-being. Nicméně nedošlo prozatím k žádné
formě spolupráce. Členové a členky komise souhlasili s tím, že téma well-beingu je velice aktuální a
že bychom se mu v rámci komise mohli věnovat. Michaela Němcová dodala, že je důležité řešit



well-being nejen ve vztahu ke studentstvu, ale i ve vztahu k pedagogům. Barbora Procházková
navrhla, že osloví paní doktorku Kasákovou, která pracovní skupinu pro well-being vede, a pokusí se
domluvit schůzku, kde bychom mohli projednat potenciální spolupráci.

Alexandra Nosková uvedla téma péče, a to jak o děti, tak o další závislé členy rodiny v případě
studujících i pracovníků. Barbora Procházková zmínila, že již dříve se chtěla tématu rodičovství
věnovat, primárně ve vztahu ke studujícím, jelikož zaměstnanci fakulty by měli získávat benefity v
souvislosti s péčí o děti. Taktéž uvedla, že na FFUK, budova Jana Palacha je koutek pro děti
studujících i zaměstnanců, který využívá i Právnická fakulta. Možná by šlo se s FFUK do budoucna
domluvit, zda by i FSV nemohlo koutek využívat, nicméně to není v současnosti aktuální téma,
vzhledem k situaci na FF v důsledku prosincové střelby. SK se shodla, že v případě pečujících z řad
pracovníků bude tento aspekt ošetřen, vzhledem k pracovnímu vztahu. Barbora Součková navrhla
zaměřit se primárně na studující, kde není jasné, zda má fakulta nějaká opatření pro pečující studenty
a studentky, například týkající se docházky nebo plnění studijních povinností. Barbora Procházková
uvedla, že vznese dotaz na toto téma na plénu, od čehož se budou odvíjet další kroky komise v řešení
tohoto tématu. Michaela Němcová dodala, že má několik spolužaček, které pečují o své potomky a je
pro ně velice náročné skloubit rodičovští a studium.

Zapsala, za správnost: Barbora Procházková


